
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 

 
P r o t o k ó ł   Nr XV/07 

 
z XV-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 18 grudnia 
2007 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 15,00 a zakończono o godz. 16,35. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych. 
Radni nieobecni: J. Kopiczyński, J. Obuchowski. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                  - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                      - Dionizy Szwedowski 
- Kierownik Referatu Biura Rady          - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele lokalnej prasy i TV 
-obywatele miasta 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.Otwarcie sesji 
    - stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XIV-tej sesji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski. 
7.  Oficjalne podpisanie porozumienia pomiędzy Burmistrzem Miasta Nowego Miasta  
     Lubawskiego a Komendantem Powiatowym Policji w Nowym Mieście Lubawskim. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/12/06 Rady Miejskiej z dnia 27    
    grudnia 2006 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2007  
    rok. 
9. Uchwalenie budŜetu miasta na 2008 rok: 
     a/ wystąpienie Burmistrza, 
     b/ uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 
         wydania opinii o przedłoŜonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego  
         projekcie budŜetu na 2008 r., 
     c/ opinia Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania, 
     d/ podjęcie uchwały. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w  
      pierwszej kategorii zaszeregowania, określonego w tabeli miesięcznych stawek  
      wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w Nowym Mieście Lubawskim oraz akceptacji wartości jednego punktu ustalonego przez  
      kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim.  
11. Podjęcie  uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia do Związku Gmin Regionu  
     Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie podania informacji o zamiarze utworzenia Miejskiego  
      Centrum Kultury w Nowym Mieście Lubawskim. 
13.  Podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Rykały na działalność 



    Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich 
      na bezczynność Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
15. Przestawienie informacji dotyczącej  realizacji porozumienia o przekazanie środków na  
      wsparcie Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym Mieście     
      Lubawskim. 
16.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Adama Strausa, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 
głosach „za”) wybrała radnego – Adama Strausa na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska wniosła o rozpatrywanie pkt. 15 w pkt. 7 porządku obrad 
a pkt. 7 w 15. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie proponowana zmianę. 
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13”głosach za”)wprowadziła powyŜszą zmianę do 
porządku obrad.   
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po dokonanej 
zmianie. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XIV-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji –H. Mączkowski oraz 
pozostali radni nie zgłosili zastrzeŜeń do protokołu. Protokół z XIV-tej sesji  Rady Miejskiej 
został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (13 „za”).  

 
Ad. pkt. 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
 Rada przyjęła powyŜszą informację nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 6 

W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – M. Deja 
- złoŜył na piśmie  wniosek Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich w sprawie inicjatywy 
obywatelskiej celem wprowadzenia do statutu Gminy Miasto Nowe Miasto Lubawskie, 
- wyznaczenia innego dnia odbywania przez radnych dyŜurów, gdyŜ przypadają we wtorki 
kiedy odbywają się sesje czy posiedzenia komisji Rady Miejskiej, 
Przewodniczący Rady Miejskiej- A. Nadolski 
p. Burmistrz  jest na miejscu i przyjmuje petentów od godz. 10- tej. RównieŜ Urząd pracuje 
do godz. 16,30. Mieszkańcy przychodzą w tym dniu. MoŜna u źródeł załatwić sprawy mając 
do dyspozycji p. Burmistrz i urzędników Urzędu Miasta. 



- czy przewiduje się zmianę organizacji ruchu związaną z budową  obiektu handlowego, 
- Jaki był klucz zaproszeń  na konferencję nowomiejskiego biznesu w dniu 14.XII.br., gdyŜ 
do Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich zaproszenie nie wpłynęło. Czy nie mieszczą się 
pod pojęciem biznesu, 
- czy fakt, iŜ nie wszyscy radni otrzymali zaproszenie na uroczystość 30-lecia  
Nowomiejskiego Domu Kultury jest pomyłką czy świadomym działaniem, 
- czy na stronie internetowej ukazało się zawiadomienie wraz z porządkiem o dzisiejszej sesji. 

Ad. pkt. 7 
Wprowadzenia do tego punktu porządku obrad dokonał Komendant Powiatowy Policji – 
Krzysztof Konert. 
 Następnie Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska i Komendant Powiatowy Policji – K. 
Konert dokonali oficjalnego podpisania porozumienia w sprawie szczegółowych form i 
sposobów współpracy policji i straŜy miejskiej. 
 Z kolei głos zabrała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska. 

Ad. pkt. 8 
Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania przedstawił opinię Komisji w 
sprawie zmian w budzenia miasta na 2007 r. stwierdzając: zmiany dotyczące budŜetu na 2007 
r. wynikają z dotacji Wojewody Warmińsko- Mazurskiego. W dniu 11.12.br. Komisja 
BudŜetu, Finansów i Planowania wraz z pozostałymi komisjami omówiła zmiany dot. kwoty 
700,- zł.  przeznaczonej na wypłatę dodatków na pracownika socjalnego zatrudnionego w 
pełnym wymiarze czasu pracy, a dzisiaj przed sesją na posiedzeniu Komisja omówiła dotację 
Wojewody w kwocie 3000,- zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie i bieŜącą działalność 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, czyli zmiana dotyczy łącznie kwoty 3700,- zł.,-
Komisja zaopiniowała zmiany do budŜetu miasta na 2007 r. jednomyślnie pozytywnie. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 głosach „za”) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XV/91/07 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt.9 
a) Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska dokonała wprowadzenia do projektu budŜetu 

miasta na rok 2008 wnosząc do Rady o przychylne jego przegłosowanie. 
b) Przewodniczący Rady Miejskiej – A Nadolski odczytał uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 3 grudnia 2007 r. w sprawie: 
- wydania opinii o przedłoŜonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta 
Lubawskiego projekcie budŜetu miasta na 2008 r., 
- moŜliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Burmistrz Miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budŜetowej na 2008 rok. 

       Opinie na piśmie stanowią zał. nr 5-6 do protokołu, 
c) Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania – J. Oelberg przedstawił 

opinię Komisji do projektu budŜetu miasta na 2008 r.. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  
7 do protokołu. 

      d)   Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
            projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na    
            2008 r. 
            Rada Miejska jednomyślnie (13 „za” ) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie. 
            Uchwała Nr XV/92/07 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 
 
 
 



Ad. pkt. 10 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej 
kategorii zaszeregowania, określonego w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 
zasadniczego dla pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Nowym Mieście Lubawskim oraz akceptacji wartości jednego punktu ustalonego przez  
kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim.  
Rada Miejska jednomyślnie (13 „za” ) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie. 
Uchwała Nr XV/93/07 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt. 11 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia do Związku Gmin Regionu  
Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
Rada Miejska przy 11 głosach „za”, 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę w 
powyŜszej sprawie. 
Uchwała Nr XV/94/07 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt. 12 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt uchwały w sprawie podania informacji o zamiarze utworzenia Miejskiego  
Centrum Kultury w Nowym Mieście Lubawskim. 
Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie. 
Uchwała Nr XV/95/07 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzisława Rykały na działalność 
Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie. 
Uchwała Nr XV/96/07 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt. 14 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich na 
bezczynność Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
Radny – M. Deja 
Czy uzyskam informację dot. podjętych działań ? 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska 
Przedstawiła informację dot. podjętych działań w zakresie skargi na bezczynność Burmistrza 
Miasta związanej  z gospodarowaniem lokalami uŜytkowymi. 
 Następnie stwierdziła, iŜ przedstawione informacje świadczą, iŜ p. Burmistrz 
podejmowała działania, a więc skarga na bezczynność Burmistrza jest bezzasadna. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Kupców Nowomiejskich na bezczynność 
Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego. 
Rada Miejska jednomyślnie (13 „za”)  podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie. 
Uchwała Nr XV/97/07 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 
 
 



Ad. pkt. 15 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska przedstawiła informację dotyczącą realizacji 
porozumienia o przekazanie środków na wsparcie Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy 
PoŜarnej  w Nowym Mieście Lubawskim. 
Radny – B. Cieplak 
Na dzisiejszej sesji Rady Powiatu Komendant Powiatowy Państwowej StraŜy PoŜarnej 
podziękował p. staroście za wsparcie. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Takowe podziękowanie otrzymałam juŜ podczas spotkania w StraŜy PoŜarnej. 
Rada Miejska przyjęła powyŜszą informację. 

Ad. pkt. 16 
Na interpelacje i wnioski odpowiedzi udzielili: 
 Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska: 
- dlaczego kupcy nowomiejscy nie byli poinformowani i zaproszeni na spotkanie biznesu, 
które odbyło się w dniu 14.XII.br. 
Formuła  spotkania była poprowadzona w ten sposób, Ŝeby zaprosić na pierwsze spotkanie 
właścicieli małych i średnich firm produkcyjnych, które mają szanse na to, Ŝeby się ubiegać o 
dotacje z UE i w tym kierunku szło, Ŝeby przekazać im moŜliwości, które mogą się 
sfinalizować w pozyskiwaniu środków. Na tym spotkaniu padła teŜ prośba, aby były takie 
spotkania organizowane co kwartał i Ŝeby to były spotkania tematyczne, obliczone na róŜne 
grupy zainteresowane wsparciem. Następne spotkanie będzie specjalne dla kupców. Później 
będzie zorganizowane wspólne spotkanie z p. Prezes Agencji  Rozwoju Gospodarczego – 
BoŜeną Cebulską. Planujemy je w pewnym cyklu, a to Ŝe spotykamy się w mniejszych 
grupach to po to, aby informacje poszły wprost do tych osób, które mogłyby być 
zainteresowane tym problemem, który będzie prezentowany. Sprawa niezaproszenia kupców 
nie wynikała z jakiś animozji czy teŜ szukania drugiego dna , tylko z formuły spotkania. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska 
- odnośnie zmiany organizacji ruchu na drodze krajowej i powiatowej nie moŜemy w tej 
chwili udzielić Ŝadnej informacji, gdyŜ jest to droga krajowa i powiatowa. Ta sprawa 
związana z powstaniem Tesco przy drodze powiatowej wyniknęła wtórnie, gdyŜ o zezwolenie 
nie ubiegało się Tesco, a Zakłady Przemysłowo ZboŜowe. Zezwolenie to zostało wydane dla 
Zakładów, a niestety przepisy są tak sformułowane i dają osobom, które potrafią poruszać się 
w tych zawiłych przepisach prawnych taką moŜliwość, Ŝe to pozwolenie zostało przekazane 
przez ZPZ dla firmy Tesco. Gdyby firma Tesco ubiegała się o zezwolenie zgodnie z nowymi 
przepisami, na nowych zasadach, to wtedy musiałaby uzyskać szereg zezwoleń. Państwo jako 
Rada wypowiadalibyście się w tym zakresie, musiałyby być uzgodnienia z GDDKiA. Z 
pewnością musiałyby być uzgodnienia z  Komendą Powiatową Policji i wiele innych. 
Niestety nie mam tu przy sobie przepisów i szczegółowo nie potrafię odpowiedzieć na to 
pytanie. JeŜeli jeszcze radny Ŝyczy sobie  dodatkowych informacji, to mogę udzielić 
odpowiedzi na piśmie. 
Radny – M. Deja 
Czy nie naleŜałoby wystąpić do właścicieli drogi w sprawie utrudnień w korzystaniu z niej. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska 
Zwróciliśmy się do GDDKiA z informacją związaną z naszymi obawami dotyczącymi 
bezpieczeństwa na drodze krajowej właśnie w tym miejscu. To jest punkt krytyczny, 
poniewaŜ łączy się to z ul. świrki i Wigury. Jest tam budynek uŜyteczności publicznej, w 
którym mieści się wiele instytucji m.inn. Powiatowy Urząd Pracy, część geodezji starostwa, 
Przychodnia Niepubliczna i inne. NatęŜenie ruchu jest tam bardzo duŜe. Stąd nasze obawy i 
wystąpienie do dyrektora GDDKiA. Do starosty nie występowaliśmy. 
 



Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Miałam spotkanie z p. Nicewiczem – dyrektorem GDDKiA i moje zaniepokojenie teŜ 
przekazałam ustnie. Sytuacja w pewnym momencie wymknie się spod kontroli. W tej chwili 
wyjazd z ul. Zwirki i Wigury na drogę krajową jest praktycznie bardzo utrudniony. Kto wie 
czy nie będziemy mieli  tutaj problemu całkowitego paraliŜu komunikacyjnego. 
-odnośnie  inicjatywy obywatelskiej, jeŜeli taki wniosek został przekazany  moŜnaby się 
zastanowić nad moŜliwością wpisania tego elementu, czyli wprowadzenia zmian w statucie. 
Przewodn. RM – A. Nadolski  
myślę, Ŝe pytania radnego Dei uzyskały wyczerpujące odpowiedzi. 
Radny – B. Cieplak 
Czy p. Burmistrz miała zaproszenie na obchody 100 – lecia Związku Harcerstwa Polskiego, 
które odbyły się w sobotę. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Nie przypominam sobie. Być moŜe w tym nawale korespondencji, która przychodzi coś mojej 
uwadze umknęło. JeŜeli jednak wprost miałabym zaproszenie – na pewno bym skorzystała. 
 

Ad. pkt. 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XV-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekreatrz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Adam Straus                                                                              Andrzej Nadolski 
 

 
 


